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U.S. Department of Justice

Federal Bureau  of Investigatfon

3§00 gohn F. Kennedy Federal Building
In Reply, Please Refer to Boston, Massachusetts 02203
File No.

October 28, 1987

Mr. John J. Curran, Jr. J
Chairman

Massachusetts Parcle Board

100 Cambridge Street

Boston, Massachusetts 02202

Re: Peter Joseph Limone

Dear Mr. Curran:

In my letter of October 19, 1987, I advised you that
there was additional information relevant to your inquiry,
however, this information was under seal and impounded by U. S.
District Court. :

: On October 26, 1987, USDC Judge William G. Young allowed
the Govermment's fotion to disclose the following information:

On January 23, 1981, electronic surveillance was being
conducted of a conversation involving at least Gennaro and Nicolo -~
Angiule concerning a numbers writer in Revere, Massachusetts, who

. had a large loss from a bet that was not properly placed.
Gennaro Angiulo stated that the bookmaker went “to (name
deleted). (Name deleted} goes to Peter Limone, Peter Limone
sends word to his nephew, to me. I gend the nephew in to grab
the guy and become partners with him. And there's a question of
money then. Sometimes the kid pays thirty thousand on a
{expletive deleted) hit."

Shortly thereafter, Gennaro Angiulo comments that he had
paid attention or would have asked, "What do you get from this
guy that we're partners with? Where's the (expletive deleted)
money with your uncle, you and me?* .

During the course of electronic surveillance on March 9,
1981, Donato Angiulo related to Gennaro Angiulc information he
obtained from Peter Limone that was to be relayed to Gennaro
angiulo and concerned an individual named Howie Winter. After
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the information is given to Gennaro Angiulo, he is critical of
the accuracy of the information and Donato Angiulo states, "I'm
tellin ya this is what Peter come in and told me." Gennaro
Angiulo questlons whether or not Peter Limone was sober and later
states, "Peter Limone's getting soft. He don't remember that
this quy's with us." .

Later in this same conversation Gennaro Angiulo asks,
*When is he coming out again, Mr. Limone?" Donato Angiulo
responds, "There ah runnin a party for him ah ~ sixteenth ~ over
here at the Aquarium. We're all invited. Table for the

Angiulos." Gerry Angiulo states, "Frank, you gotta go with
Smiley.®

After being critical of Peter Limone's information aga:m.
in this conversation, Gennaro Angiulo later states:

"So you see all of this adds up to one thing here. Does
Mr. Limone knew what he is doing? You know, he's doing life,
_that he chose to do it. And I reminded him. ILet's get that
_straight. And it sounds to me now like he's doing the same
thing. Do you think he's doing you a favor to come up to your
house and tell you these things second hand? And you without'
asking him, whoa. I don't bggng no messages Peter. Tell me
exactly where you got it and how you got it. Cause that is gonna
be his first question. Is that my first question to you?"

The above information has been taken from preliminary
transcripts of court ordered electronic surveillance conducted by
the FBI. 1In the event these transcripts were to be used in

court, they would be reviewed again for final verbage of the
transcript ons.

It is my understandmg that under your administrative
proceedings you are not required to disclose the above
information beyond the State Advisory Board of Pardons and the

Governor. It is my reguest that the above information be handled
in this manner.

The FBI is furnishing this information for your decision
maKing process and takes no position nor makes any recommendation
as to the parole or commutation of sentence in reference to
Peter Limone.

. Sincerely yours,

-

AMES F. AHEARN
Special Agent in Charge
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EXECUTIVE CLEMENCY VOTE SHEET \\\\w/////

-

IN RE: Fg\;g,y WA wone . PETITION FOR EXECUTIVE
CLEMENCY, CASB NUMBER ( ).

In consideration of the above matter, the Advisory Board of Pardons herewith
records the vote of its membership, and thereby recommends/denles said

petition for the reasons set forth below:

MEMBER DATE ’i//'é / ¥ J

2 EXHIBIT
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Ssnuary 20, 1998

Senator Josepk K. Biden, Jr.
Chatrman

Comittes o the Judictary
¥sshington, D.C. 20510-6275
Dear Semator Niden:
nis 1s 1 ns;nn to your latter dated Jlou-ry 12, hN. r««luw »

Rl amwers to aidittona] questions ratsad since the second hesy
nowinat ton.

§. L The comaittet raceived a letter m- Attorney Supm neHnsky.
a copy of which 1s enclosed, rafzing concernis ahout & number of stions
by you, Pieasy expluin the circumstances of your actions 4n vmud'm tn ﬂu
fa¥lowing charges by Mr. Delinskyr

.8} That as s resalt of prosecutorfal sctions take by you as
b.S. nmy mqnv‘lt‘m deteriorated detween foderst Bnd state faw
1ctals tn {In m this mm.
witd also be klyful 1f you would address yourself events de: !hod in
the encloned colivmn from the Bostea Globe dated Juse " l’BY and the enclosed
colum from the Buyton Hers I feted Seplemer 26, 1906.)

() That after the Judictal Noeatating Council turned down your
4 wmm for & stste Sudgeship, you publiceily and privete) nnt« e ¥
vor s rele 10 the moninating process, wiing extresely Mrsh p

{a) There was excellent eoopnﬂon betuesn foss] and state e
mmrmu while T was 1,5, Mtlorney, videnced by the Masfells-Manz$
state col 1om proyecution, the Mmmc hn Comnission hur{ut Wnto >
sorruption 1a the swird of state mr«:h. the Joiat fadersl-state

EXHIBIT
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Sheriden, Garmahan & Lawder
—————————
Josaph £, Bden, Jr,

$. ¥, Riherd ma - A :;:i Atterney, qu-:::a
o e A34) el ection uatt
3.::.‘ fridoid Gvarsiss Office for nb-n-. o wsed car desiers
paered el The 3 w3 Tted m- & sii-wonth
’m .i.l. . Stata Police inusugnl-n which ‘Im\u‘ the ¥se of alectronte
— 'numz umn«umlu m"m” >
duclined to m s o N

a.hlm‘nivﬂ:. 1 han & canpaign worker fer m Rm Generel,
Detmdant thlnnleﬂly ln!-raut-d conversations contsfuad vewarks

a.crr-ulm 45 the Attorney Comvra) and Yud to & deterioration

™ v to an eightem month

:—m—-}t v, Conmor « This war a state presecution
aguiast s uohr!ou Ca nn-n for k1t sileged fwolvement fn the
detlesurder of had bean

m yn\ng wers k1lind bocayse they
witaezses to o prier sunder. m iuvnﬁ;-tl-u -n conducted Jofatly by the
5.l -u m m- re'uu Dupartwent. Ax ¥.3. Attermay, I raquested t
Muzsachesetts Attorw onuret to sppoist & Sp«l-l Progecitor 1n place

P-Y
Dluukt MW hﬂ l o mlmu the elu. The reason for thh u:tiu
investiget tve

Comnor Was Et Attornay’s iaformer snd th ge
ormlu beleved mz bonuu- of this nhth-uMy. the bhh!« Atun:'
m bo vlpnn h .n-- the case, mm-u &
Prosecuto M

it ad appo Tal Pro
kul at the ﬂnt um m Diatrict num; -M bh ﬂrxt Auixt.nnt
testified on Coanor‘s hehalf that ha wes mt nvalvad 1a the

callnd on the MToroey Canersl to favastigate the Sfstrict Auu-u.vu role I8
the condact of e to inﬂlqcu L]
n\ulnum, with Conmor had on Ms tess un wigoreus imt{mh- torts.
The dauble-murder had beva conducted § tanse

1n 50 .
aitrest Nmn F.0.1./Boston Police ané the M-mu
Attorny's Offics Mceuse Connor u:' -"-rd‘{e:n- an msmy

Attorney hot bese protectisy hit informer. Thfs sntwority ny
:;u!u LAY Athrm 1t should ba noted that Nr. Dl tastified on

1 had & close mm relationship with forme Mltﬂ:\
Acumvn Byrrw and Dromay (vs well 35 then assfstant Ristrict Attormey &
now sqahr lm) ni :vrrmt pistrict Athruys nmll. Ryen, gnn, m

3=)¥ins, un::n 5 dod Kyan :n the Samte Jud

Commtttes on Mif, a2 have Former curremt Mssachusetts State roliu-

mmm lnx don. ) Durrent Mnrlﬁ Atternoy Harahbarger was mot fa
e dhane J wervad u .5, Attormey, but whex | Teft o'"el. Mo, ns m!r-n

of m Ethfcs Comtegion, wrote ee 3 nntt !ndl-l ny -ee- shmonts. . Ne also

1570 m perssoctly Bt T bay hia model a3 % PYO
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Shesidan, Gecrstan & bincder
——————————
Suum Joteph R. Bidwn, Jr. .
Fage 3
pbitc prosecutor, | dioped suck sgaificant
numm -x Juq:h Baron, Yincent Teress, "Rd” feiley, unm-
sh !o snd mny others -l\ou use as -nneuu l B lvays wede arnilable to
T8l anthoritd < Tocal lax enforcemunt was

\V bl“urk

Lucas* political cotum frr the midst of & particin
politial uqup n\'hcm that l\ mm nﬂtr'et Attarnayy ware
opponent, ch 13 hnﬂy wrprising. The sole

sipport ng my Dewccratic
Hraticbanadiidig i Bl
1 spoke with Nr. mnm on e telephore on one occaifon

nr i

{b}
and that -: two days pri
Hay, 1383, [ gleced

ter ay rejoction, I spoke to B on oaly e occaston.
waAs standing nvin‘: Jandwich with s grow of mizorneys it th ":nn'u

Kettle sandwich shoy cn.y 3] Phu. L Mmsly enci
tore, siw e, blvsi nd fwwved fately u‘ edly

05 Toe uix or Ieves ALEOTACYS Tho mere ing togrther Taughed,
hdud!n. nyself, for 1t vas obvhml that Mr, nﬂhsly \-s wt dufrous of
lgt frg 10 me. In & Jocwlar mepner, I sifd t0 MM A5 ha wi
“::;:, there's ne need to rus wway, we're st} frimnds hers® or vords o tat

Ses Soston Globe articles datsd May 23, hll and July Ve,
1383, Also sse Boston Herald article dated Ssptimbar 1, 198,

to & report that appesred dn uu Bostor m-nx n

Q

June of ‘!ﬂ. u copy :’ mn £ 3 unelnud. ou #8d < iy seride
u.s. Diatrict Nd,i Jvu; faure after Judge Tawrs aochr-l A nistrial h »

Ty ewrwt'm case that your o € foe hed We prosecut ing.
rhn- -uull lh ' your vemarks i that attstion, and

M the foliowing odﬂuonl! m wmde in the article

(a) That you vars et avre of 3 potent fal} «mm af

1storast batmesn Tauro snd the defendont in the case long defore the

case went ta trial, wattad untfl after the siste-$57 fn te cate to wove
for recusal.

) Tt vided hlﬂ-lhu the
MQNIY nﬂﬂkt of Ma.lt':‘ JM'- m aod t;‘lﬂu‘ﬂ# and then
or proatsad mtion 1o Ndge n pmrt on the fect thet the
-k"-'l lnmnuty *has baen qu-suon-l 1n the nb"c wadiat,
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Shesidan, Garsshan & Lanvder
——————————

At the Jury waa raturning

- the & quflity vard
corridor outside of the court room by Assfstant mw \ttornay
~ 1d and the F.B. mt uﬂmd to the mthaed e to M;h

wity ﬂ-ﬁv
sad

of reces T My w524 &b Baddle tn o Sorvar
:'um- -r»jmt T ;‘gxudn the Jidge mot to hchn . -mrm und-r

7ot sware of any facts sufficient to Jesd me to
conflfct of interest existed before the tase was

{a) 1w
Iﬂl-n that any pﬂmill

R pot 5a wal nd
exults of ¢R1 s proba. 1.5, nm.rvce .udg- nwg!u Wordlock (then an
Auhnn ws. Auoru.y) was In ohi the proba and drafted ths motion.

3. In Narch of 1917. severnt yuars after your servics a5 thf of
oﬂwmiudcr!-str @ Force in O«soun.m m:«i court w!
Alhvlla Atbert Clofff at a Waring on sentence for & ll'nl
ndint numed Lovls Dunfh cmm bellmd m\ he had ne-lul a ;Nﬂ‘
santence beckuke of a1l hat ke wax Invo)ved wi!
According to & tnmrv;g‘of the besring, & nrun w ma h mhud. "
ool 10 the court that you ad checked with sources in the
Orguntzed Lrime Strike Force and found that thers ‘m »a indication that Nr.
cm:;:” tiex to organtzed crime, Thia transcript ruises o nmber of

| (A) W3 the Informstion you obteined from the Gryanfied Or
! rca about Mr. Catanta confidential nformstion or derfved from eommnm
M!omtlon‘l I 10, s 1t Spproprista for you to disclose the fafersetion?
b} pid ive 3 fos arancR h

Bt actiont {b} 14 you of your firm raceive 3 for your sppe:
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i Gt & et
Senstor Joseph R, Bidwm, Jr.
e S - ]
roorennuﬂu‘:: !!::!’:»:;m "ai:;‘u: 2&9"&‘1‘:%1’*:‘3’::;::@ vide

crim?  If a0, pieass describe the cim-n-su.
Attornay or Chfef of KM orgamized Crime

l() m were V.5, !
ide informtion t2 a privats atlormy
o tetmieg 83 tod mm..m v provids oMt e ¥ e, Fhews darribe

the elru-u

3, ars sfter 1 had hﬂ the Strike Force, 1 was calied by =y
1hen ;nv-u ‘:w ”m’:r ld y . te be available to testifyaten
B o boeriog velatiog o4 & mkton to revisa and revia the
«fmdnn c-nnil’; sentence. It was Fr, Markkan's voderstand fng, wich
roed out to be srvonecus, that at lesst part of the busis for
l-lm‘lut‘s Santence wes bis allaged involvesent 1n organized crime, At m-t
time I wes sae of the state’s wn prominent exparts o ergantzed crise &
was alw mhmuh(wu lecture 3ud cooment on the nubject, n-.
Markhim asked me {f the defandant was & seber of the orpanized criviml
. #louent and ] advised him nut based on my h:r and lence be w3 not
ntndm hasrd of hiw. 1 told Wr. mrkhu ot T wou Td. verify sy
persons - were knowiedguble about
crimm Batters vhon 1 asked 11 thay Mad haard tl' n. Catants, | never
recefved any confidancial hwor-ﬂu Trom any source; I mn,y hcmd that my
::i:‘::! had m tnformation regarding the defendast, &t they ha € never hanrd ,;

{8) 1 41¢ mt sk for nor neun nt
ma‘:‘ ”‘“‘“"‘;_ s:ru ":3' o recat -a con! u-nm meuuﬂan
'wnor-nnm- ng Wi Wh > wver
burd of i, A& laeree han the ro '::':ibniv w seoh From :ﬂm o
¥ ate {nforsation in order to
tHpr e PR Rl R © by Teetiens

{b) § did mot parsonatly recet fee. haw. T .
*re, received & for for ngg,m,,' et o0 M. Markhan, [ an-

e} m.
{4) %o,

Very truly yours, B

(?luq»(-’r)%m,%«

g Edward . Herringtos
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Sasater Jeph R Siden, 3r.

hetram
Committes on the Jutictery
Mmzhingtes, 8. C. 29518-427S

Besr Senater S1oem:

§ rasponded on January 20, 1385, Te the guestisss ruised by Stushen
l.umlw s hnnr. the Sanate Judtciary Commitiee has recoived letters from
Attersey farle €. Conley and (m- the lh-n'l Bar Assaclation cencorning my

wontnntion, Althowsh These Tetters do not appear ta raise any sow matier M
N«;Hn s response. I sudmit uh :nrlunun [ thl the record wil) be
remplets.

(173 . Although § hawve knoum Br. CooTey fer years and
raspect M o3 an atternay. ovr princips] profassional tnvslvement das buen 03
adversaries a Intensely Hﬂuu‘ crininel setters relating to #r. Cosiny's

£Henz, Nyles Connor. Wntle 1 was ¥, 3. Atterney my effice \ns nvelved in
thie faders] bank rubbiry presecuticn and the Jainr Boston PolicesFi doudle
merder Tavestigation of Connsr, Wetters mmn T Nyles ansae vire
G1scusses In my Tespentn ta Nr. Balinsky and in the anvipsper articles
stiached to e raspense. w Batinsry :ntuol on beM)f of Cennor 10 the
douhls murter c y dof m :mr In both the stats .u federa}
caves. And Annnny A‘lkc lm'-nnd wes ¢ tmm ar Conner®s $ir} friond
T the federa’ cose. .

Ar, Coslay's htur foceses upon AOVRrmmnt’s use of witnessas
Saveived fn !h' Fedaral Witness )rot.cﬁo‘ Progrem, I'. Cooley and I bave &
e m Witnesy

'nt«uu !mm [t Mas Desh my belfef uun - lmln—-c n the
*Yabor-rechatveriog® i»\vnﬂ)lﬂux »f the eerly $0°3 that the successfvl

prosacetion of aryanized crise requires the “eStabd ahnt oF 1uch b Jrosree te

1asure the safety oF the so-callef accomplice Vitness, e Cenpres: -‘-r

the samm delief, creatad the Witness Frotectilen Prograw o3 pert of

Srgantied O Contrs} Act of 1970. Tha program Is adeinistered D! the U, 3.

Barshallts Service,

The w!lmu sccomplice witanss fx myny cases I3 D pre-requiiite to
the presacution of & major crimina) figure becavse af the sssential character
ot .mmu trime - the "insulation® of the *bess” free the evert ceiminal
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r————————
Shesidan, Ganalun & Lander
—————

Sonater Joteph %, Riden, Jr. A
Jenuery 29, U
Page ¥

act.  This wecessitatas the testimony of aa asssctare af the “dess® who <in
$TOwite the svidentiary Tiok betwesn the crimtsel command and the criminul
sct. This e of withess f2 rare bacavsr of the underworld's code of silence
ans fosr of reprizal, Skifled Yow eaforcemnt 11 aver mlert t» circumstances
wiick sre ripe for the development of TR1s typs Vithess grevieg ux »f the
ever-scorring Ta11ingi-out betwess underwor)d assoctates., -Asd {s prepaced te
providy the protaction detatl whils the accomplice witness 1y \nluu 10
Restify and the change of 1dentity and pecgraphic relocation ws his

testimmay (5 conplated,

1 fave boen !mnm ™ Abu;: tvery mjor muz onwtln ané .m-u«

il conducted In enrly s to
oy Bs and over bk period T sas ansered 1n oh the ueum-m o
sianificmt accemplice witnassas. l aever un( omp 13ce mms »1«5 1
was convinted thAt Ae s talling the truth and S fmoay has bew
amnmu 1o tne Pollest extent possible. Ror 41d 3 wver” csodone ™
wrongder ry witaess's part. No court has ever found fauitith my
andriog o B Mithesies.

Cooley's uu-r refers to three lmilh: srotacted witoriyes:

e (l) Jesepk (Waren) Sarboxa Wes thwe firat
s Accnﬂ!u vltmnus «n\ml i this un of tho eoumy' He "
s 1 o

t vithess W
ine symdicrte Sowder Rayuond L. Patriares n 1358, His
suecessfel protection Inipired (u Sectslon af sther -Jor
sccomplive witnessas o cosperate with the fadira} govermmest,
tactuding Viacent €, Torens and Jena 3. *Red® Nalley,
testimony had significant fapact on the srpanfzed darvertd fa
the Tate 40°s ané warly 70°s, Rarboza’s pretection t.-"
yarved a1 the prototype upen which the Witness Protec:
Prograx s estadlished vhen. 1T u-: tatu belny 1n un. After
Barbors complated Ris testianny and was reloased Frem

imde:
Separtment, « ¥. 1, agents and I nuuu the CaYifornie
Court vith Snformetion rylating te nmws coweration with
Faferal avihoritiss, His penlshaent (n The homcide caso wis
detarnined By the cﬂihnla Court. \0- Sarheza was raTensed
trom prisoa after serving bis seatence Be it merderes
.-muu-ny'u ll retaiiation for Ris teitimcny sgsinst
orpantzed c

(%) Thams Sperreirs and Dlane WaZen ware uucm.-s -t lvhx
or .n ers w Arlthestes tn the devble-mus
Sperraize remainad in prison nn(u a
umm &ﬂ. e ums T the witness protaciion ;mm. o
proafse vas sver made to M that he woulé be releesad From
priven Ix exchinge For M3 cooperatise, We stily n-ins [
prizen serving & 14fe sentence,
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Sane dnzen was FIrst dayveloped a3 & withess Dy the Merfenk

Datrict Atterney’s bifice i 21 successtal prosecution
z2s Tor hts part i the devkle-smrder. e

nr the Attoraey Semral’s unu !- the Oul'lo

K nu?u_nunnnm_mm Women's Sar Arseciation stated
that §t based 185 action solely on the testhmny of Alfce Richeond befers the
, Sanite Juflclary Committon Seconbar 3, 1947, Apparently the Nomen's
uu‘uﬂ- 414 sat have av-ﬂm- te 18 the rucert of the etire precostings,
ln: um my testimony and TAAT sf Fawr ather Wltnesses. Ty u‘llhul
dence adiressed FUIIY mattars retsed by M. Richeced. 1 regrat that the
'Asud.un acted without 371 of the facts. Thera wax sIgMIfiCInt ovidenmes
Protentad o the c-utu -'n-"mxumm cante of women 15 the
Pedersl court, an wmn:t to Uhich | have alusys bevo comsitted. I wwiid

Beve valcomd the opporiunity Te sf6resy the mettor befors the Kiseclatien,
1 dope ms Totter provides clarificstion «nnn!u the latters tres e,
Conley and the s Sar Axseciatiem.

Yary truly yoers,

EFit/me

.

Vis Federal £xpress
e, 558548832
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January 20, 1998

S!nlm Jowsph K. Biden, -‘h
irman

Gonittes on e Mdlctwy
. Wathingtom, D.C. 205106275

Dear Senstor i%‘ N .

This 13 10 response to your JaCtor dated Jamuary 12, \m. mmzm 2
snawers to additionat qwuum nvnﬂ since the second hesr
noninst fon.

. 2. comuittee recetved a letter fm Attorney. sushu pelinsky,

I my ma- 15 enclosed, rafsing concerns about & number of sctions taken

z w, Fleass oxplain the clivcumstances of your a-:ﬁ-ns 18 respendfng to the
Tiowing charges by e Delinsky:

. (-) THat as & result of prosecutarfal scttons takes by you o3
».5. Aturuy hn deterforated butween federsl and state law
Siticiats {1 responding to thia charge,
would atae be helpful 10‘ Jou would sdivess yourse}i to the evests leseﬂbnd in
the enclosed colmm from the Sostes Globe bul Juke W, Y981 and the enclosed
column from the Bostow Heral er 26, 1966.}

) That atter e Judtetal Reatnaeing Counct? turnek down your
‘Huthl for & state judgeship, you muully IS nwon\; Parated Mr.
Tocky tor Ris rate n-tag y Mrsh

Ianguage.

€5} Thare was excellant cooperation ieunun foders] and state

cuneritl« while 1 w3 U.S. Attorsey, a3 evidencad by the Masfells-Manry o
atate co fon prox mtm. m istoric vard cu-ltnnn bearings into. g
corruption In the sward te contracts, the jotnt faders)-state
Investigation of the nuﬂm uﬁrh-l ﬂm lylu Cannoy, sad uu Jarabek
irm Anvestty hn. See Boston S articly dated o:uo' 1581 N

£ 1 prosecution of Mch»i Du!. ] cqloy-n of m Attarney
cmm of fice, n-a the F.B.1.'s Investigition of Nyles Comor, an Informer
for Mnﬂet Aunm Deladbint caused some strafns batween the offfcas. I
w1t set forth the dackgrownd of sach case.

L U

i EXHIBIT
3 U
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——————
Shetidan, Garrshan & Lander
S ——————

Jovph R, Biden, Ir.
[)

9,8, ¥, Ridurd Paul ~ A3 1.5, Athm,y. ~ offics
an ghnt Bss’ o consuser protection of the

ty Attorney Sanersl’s Office for “shaking do\q‘ -ut car daslers
1) The p resulted from o 3ii-wonth
.(.p State nun mmou which’ !nn!v-l the use of nhﬂmve
after the Mtormey

sty

Serviiionca. 'h- % pro

...:' mme-m«mamuhﬂom.up
-.hmnmﬂy. Paul bas bed g8 worker for the Attorsay Gemers!, -
Detasdsnt Panlt ﬂumiuﬂy umm‘ conversitions contained rewarks
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Cases disappear as FBL looks away
Shelly Murphy, Globe Staff
WED.

This Spotlight Team 5-part series was prepared by editor Gerard
O'Neill and reporters Dick Lehr, Michell Zuckoff, and Shelley Murphy.
Today's installment was written by Murphy. PART 4 WHITEY & THE FBI:
PRICE OF PROTECTION

At the dawn of his deal with the FBI, James "Whitey" Bulger was an
angry leg breaker at a Dedham restaurant looking to collect an unpaid
loan. Leaning across a table, he gave the owner a choice: Pay, or
have his ears cut off and stuffed in his mouth.

Restaurateur Francis X. Green told his stoxy to the FBI,
expecting protection and prosecution. But Bulger had an ace in the
hole. He worked for the FBI.

Locking back, the 1976 incident at the Back Side Restaurant was a
turning point. An extortion case, built on a credible, cooperative
witness, might have stopped Bulger and his partner, Stephen “"The
Rifleman" Flemmi, from launching a 15-year crime spree.

Instead, -the FBI did nothing, sending a powerful message to two
of the region's most ruthless organized crime figures: As long as
you're with us, we won't bother you.

As a result, Bulger and Flemmi became sanctioned career criminals
while spying on the underworld for the FBI. Despite solid evidence
indicating Bulger and Flemmi were involved in murders, shakedowns,
and drug dealing, the FBI looked the other way throughout the 1970s
and 1980s.

It made no difference who the victims were, fellow wise quys or
innocent people. And it didn‘t matter if the victims were willing to
cooperate with the FBI or were scared silent. In some cases, the
bureau even helped the gangsters by leaking information to them about
ongoing investigations.

Recent court testimony shows the deflected cases ranged from the
momentous to the mundane, but the consistent thread running through
most of them is the involvement of Bulger's handler, former FBI agent

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works EXHIBIT
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John Connolly of South Boston.
Some potential cases that went nowhere:

- In 1982, a wise guy turned FBI informant was gunned down after
Connolly, according to testimony, told Bulger and Flemmi that the man
had implicated them in a string of gangland slayings and the murder
of an Oklahoma businessman.

- In 1984, a Boston police detective told Copnolly that Bulger and
Flemmi were trying to seize a liquor store owned by the detective's
relatives with a "can't refuse® offer. But Comnolly did not report
the incident to superiors and, within days, Bulger sent word to the
victims that he knew they had complained to the FBI and warned them
to "back off."

- In the late 1980s, FBI agents John Newton and Roderick Kennedy
failed to document or follow up on a realtor’s claim that a gun-
toting Bulger threatened to stuff him in a body bag if the realtor
didn‘*t pay him $50,000.

- In 1988, another FBI agent, supervisor John Morris, who had
pocketed $7,000 in payoffa from Bulger, warned Bulger and Flemmi that
the FBI had tapped the telephone of a Roxbury bookmaker who worked
for them. While indictments resulted from the wiretap, including
some Boston policemen for taking payoffs, Bulger and Flemmi went
untouched.

. Although there is evidence that Connolly protected Bulger and
Flemmi, he was not alone. Supervisors and fellow agents often were
swayed by hisclaim there was insufficient evidence to target the
pair or that they were too valuable to the FBI.

For example, FBI agent James Blackburn testified he never pursued
allegations that Bulger was shaking down a South Boston drug dealer
in 1988 after Comnolly told him it wasn’t true. And agent James J.
Lavin III testified that in 1987 he ignored evidence that city
workers erected guardrails on private property outside the South
Boston liguor store controlled by Bulger after Connolly reminded him
that Bulger was an indispensable informant.

In the end, Bulger and Flemmi were always suspects, but never
defendants; always informants, never targets.

Last April, Connolly refused to testify at federal court hearings
exploring the FBI's controversial relationship with Bulger and
Flemmi, citing his Fifth Amendment right not to incriminate himself.
In interviews, he has accused other agents of lying when they

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works
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testified critically about his handling of Bulger and Flemmi.

"I'm not a rogue agent, " Connolly said recently. "Anything I ever
did, I did lawfully. I have no trouble with what I did. I did it

for the FBI, all the way to D.C. , constant oversight.”

But the record now shows that the deal -- protection for
information -- left the bureau shortchanged, co-opted, and
compromised.

In a telling aside during recent testimony, one of Connolly's
closest associates in the bureau, former agent Nicholas Gianturco,
talked about entertaining Bulger and Flemmi at his Peabody home. *I
felt comfortable having them to the house," he said. "It was not an
adversarial relationship."™ ALL TOGETHER IN ONE ROOM

It was an improbable convergence of characters that put two of the
region's top prosecutors under the same roof in Dedham with three
gangsters while the hoodlums were extorting the owner of the
establishment across the room.

In late 1976, then-Norfolk County District Attorney William
Delahunt had just ordéred dinner at the Back Side Restaurant and was
awaiting the arrival of Martin Boudreau, a law school classmate and
federal prosecutor, when he loocked up to see another old acquaintance
approaching his table.

It was Johnny Martorano, a well-known gangster who had attended
grammar school with Delahunt in Quincy. Martorano and two other men-
had just entered the restaurant. While his companions moved to a
cocktail table near the bar, Martorano chatted with Delahunt about
the different paths they had taken since their school days,. joking
that there was more honor in his world than among bankers and
lawyers. Flemmi joined the conversation briefly.

After Delahunt went back to his meal and was joined by Boudreau,
the number-two prosecutor in the Federal Organized Crime Strike
Force, the restaurant owner was summoned to sit with Bulger, Flemmi,
and Martorano to talk about a serious arrearage of $175,000.
According to later investigative reports, it was Bulger whe delivered
the pay-or-die ultimatum.

A few weeks later, Delahunt learned what really had brought his
o0ld schoolmate to Dedham. Delahunt said Edward Harrington, former
chief of the New England Organized Crime Strike Force, called to tell
him that Bulger and his friends had threatened Green, the restaurant
owner, over an unpaid loan. And he said Green feared Martorano had
connections to Delahunt after seeing them banter that night.
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After reassuring Harrington he had no ties to Martorano, Delahunt
said prosecutors assigned to his office interviewed Green and later
turned the case file over to the FBI. Green, who declined to be
interviewed by the Globe, is quoted in investigative reports as
saying Bulger and Flemmi threatened to kill him if he didn't repay a
locan from a Boston credit union.

"It's our wmoney," Bulger told Green, threatening to "positively
kill him"and mutilate his face, according to an FBI report. Ears
off, eyes out.

FBI agents Thomas Daly and Peter Kennedy interviewed Green on
Oct. 13, 1977, and noted in their report that Flemmi told Green that
nobody would get hurt if he made arrangements with the woman at the
credit union who handled the loan. They wanted a $2§,000
installment immediately.

In a recent interview with the Globe, Rita Tobias of Belmont .
confirmed that she loaned Green money through the finance company --
but said the amount was closer to $20,000. She insisted she doesn't
know Bulger or Flemmi and hadn't gone to them for help.

The following year, Green became a star government witness, but
not against Bulger or his friends. Federal prosecutors used Green's
testimony in an unrelated public corruption case to win a tax-evasion
and bribery conviction against a Boston official. Bulger and Flemmi
went unpunished and unchallenged.

Months after turning the Green case over to the FBI, Delahunt, now
a Massachusetts congressman, said he asked Jeremiah T. 0'Sullivan,
chief of the New England Organized Crime Strike Force, what became of
the investigation and was told: "It just didn't work out."
O'Sullivan’s lawyer, Hugh Scott, declined comment on the incident,
saying it would be inappropriate because of the ongoing federal
hearings.

Harrington, now a federal judge, was working as a lawyer for a
private law firm in Boston when Green reported his threatening
encounter with Bulger and Flemmi in 1976. The following year,
Harrington became US Attorney for Massachusetts, a job he held when
his public corruption squad used Green to make a case against the
Boston official.

Today, when asked about his role in the Green case and why it
never led to charges against Bulger or Flemmi, Harrington said, "In
view of the fact that I am a federal judge and wish not to be
involved in a proceeding before another federal judge, I decline to
commernt on the matter." BULGER IMPLICATED, WMOBSTER KILLED
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Brian Halloran was a dead man. And the FBI knew it.

Just a few days before Halloran was gunned down along the Boston
waterfront, an FBI official whispered to then-US Attorney William F.
Weld, "I would not want to be standing next to this guy.®

In fact, the FBI's decision to deny Halloran entry into its
witness protection program may have cost Halloran his life.

Halloran was awaiting trial for the murder of a drug dealer in
January 1982 when he walked into the FBI's Boston office and
announced he wanted to cooperate against Bulger and Flemmi because he
feared they were trying to kill him.

He offered to "go all the way" against the two, but wanted
immunity from prosecution and protection for himself and his family,
according to the FBI report. A member of the Winter Hill gang who
had fregquent dealings with Bulger and Flemmi, Halloran told a tale of
murder and mayhem.

For openers, he described how he dropped off South Boston
bookmaker Louis Litif at Triple O0°'s tavern on April 12, 1980, for an
after-hours meeting with Bulger. Moments later, Halloran said, he
watched as Bulger and an associate lugged Litif’s plastic-wrapped
body out the back door of the South Boston bar and dumped it into the
trunk of Litif's new Lincoln. The car and the body were later found
in the South End.

Then Halloran moved on to another bloody murder scene, this ope in
Oklahoma. He claimed he could help solve the shooting death of
millionaire Roger Wheeler, the Telex Corp. chairman who was shot to
death on May 27, 1981, outside an exclusive Tulsa country club.

Wheeler had bought World Jai Alai (WJA)} three years earlier and
suspected Somerville's Winter Hill gang of skimming profits from the
company's operation in Connecticut.

Halloran claimed that his friend, John Callahan, former president
of WJA, summoned him to a meeting with Bulger and Flemmi in January
1981 at Callahan‘s Boston waterfront apartment.

Halloran said Callahan asked him to murder Wheeler, who suspected
that employees who remained loyal to Callahan were doing the
skimming. Later, Halloran said, Callahan told him he wasn't needed
and the murder was carried out by Bulger, Flemmi, and John Martorano.
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Despite the significance of Halloran's account, authorities in
Oklahoma say the FBI in Boston never shared it with them.

Instead, FBI agent Morris said he passed along word to Connolly
that Halloran was cooperating with another squad in the FBI against
his two prized informants.

Morris testified that Connolly then told Bulger and Flemmi that
Halloran had implicated them in Wheeler's murder, prompting Connolly
to file an informant report from Bulger arguing that "there was no
way that they would have been involved with Halloran in connection
with anything, let alone murder."

Ultimately, the FBI, along with Strike Force Chief 0O‘'Sullivan,
concluded that Halloran was unreliable and turned him away from an
FBI safe house on Cape Cod.

Weeks later, on May 11, 1982, Halloran was gunned down as he left
a bar on Northern Avenue in South Boston. Callahan, being sought
for questioning as a potential witness in the Halloran and Wheeler
slayings, was found murdered three months later in Miami.

In a recent interview, Connolly said he "absolutely never® told
Bulger and Flemmi that Halloran had turned FBIL informant against them
before he was killed. Connolly said he filed reports before
Halloran's death noting that Bulger claimed the Mafia was going to
kill Halloran. :

The fallout from the investigation spread within the FBI, as
agents in Oklahoma City and Miami accused the Boston office of
stonewalling about Wheeler and Halloran.

The distrust spilled over into the Boston office, as the agent
assigned to the Wheeler case accused Connolly of "rifling" his file
and leaking information to Bulger and Flemmi that would help them
establish alibis. Connolly veheémently denies the charge.

At first, Connolly refused to call in Bulger and Flemmi to have
them photographed so investigators in Oklahoma could show their
pictures to potential witnesses. According to recent testimony by
James Ring, who was then supervisor of the organized-crime squad,
Connolly became "defensive® about the photo request, arguing that
Bulger and Flemmi had proclaimed their innocence. Connolly relented
only after Ring threatened to drop Bulger and Flemmi as informants.

Still, the FBI didn't force Bulger and Flemmi to take polygraph
examinations after they refused. In contrast, Halloran was dropped
as an informant when he refused to take the lie detector test.
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"For a long time we thought, it's just pure incompetence," said
Wheeler's son, David, who now believes the FBI has obstructed the
investigation into his father’'s murder. "But I never dreamed it was
as extensive as it is." WHITEY AND STEVIE GO SHOPPING

It was Christmas time 1983 and Whitey Bulger and Stevie Flemmi
were out shopping. They were cruising around South Boston when they
saw something they wanted: a newly renovated liquor store on the site
of what had until recently been an abandoned gas station.

It meant nothing to Bulger and Flemmi that Stephen and Julie Rakes
didn't want to sell Stippo's Liquor Mart on Old Colony Avenue.

During a menacing visit to the Rakes's South Boston home during
the first week of the new year, Bulger and Flemmi handed Stephen
Rakes a bag stuffed with $67,000 cash and announced they were buying
the liquor store, according to testimony.

“We don't want to sell it," said Rakes, who was home with his two
young daughters while his wife was working at the store.

Flemmi allegedly sat down at the kitchen table, pulled one of
Rakes's blond-haired daughters onto his lap, and set a gun on the
table in front of her. The curious toddler picked up the gun and
playfully sucked on the handle, according to federal grand jury
testimony revealed in court.

"It would be a shame not to see your children grow up,” Bulger
allegedly said,

A horrified Rakes called his wife at the store and told her to
pack up all their belongings and come home.

Within days, then-Boston Police Detective Joseph Lundbohm said he
went to Connolly on behalf of his niece, Julie Rakes, unaware that
Bulger and Flemmi were informants and Connolly was their handler.

Connolly said he took no action to stop the hostile takeover by
Bulger and Flemmi because the couple "did not want to get wired up
and they did pot want to be witnesses. How do you make a case like
that?"

1t was a chilling lesson for the Rakeses, who discovered a few
days later that Bulger knew they had complained to the FBI.

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works



2901

7/22/98 BOSTONG Al Page 8
7/22/98 Boston Globe A11998 WL 9144510

“Whitey said to back off," Stephen Rakes told Lundbohm, who said
he suspected Connolly tipped Bulger about their meeting. In a Globe
interview, Connolly denied leaking the information.

Connolly said he couldn't recall whether he reported the incident
to his supervisor, but federal prosecutors said a search of FBI files
failed to uncover any paperwork on it. It appears Connolly made a
unilateral decision to neither investigate the extortion nor pass it
along to a supervisor.

The store was sold to Bulger's friend, Kevin Weeks -- at least on
paper -- without a hitch and was renamed the South Boston Liquor
Mart. It immediately became a new hangout for Bulger and Flemmi.

Soon, the FBI was patronizing Bulgexr's store. A 1990 raid of the
Liquor Mart by the Drug Enforcement Administration, the Suffolk
County Organized Crime Squad, and the IRS uncovered a receipt
indicating the FBI bought liquor at discount prices to give away at
its annual Christmas party months earlier.

The receipt indicated that the liguor was purchased by agent Dick
Bakexr, the party organizer. Bnd a separate piece of notebook paper
indicated who the agent was: "Dick Baker (friend of John Connolly}."
Connolly does not deny the ¥FBI bought ligquor at the store but says
the piece of paper with his name on it was planted. NO FBI FOLLOWUP
TO. EXTORTION

Years after Louis Litif was allegedly murdered in Triple O's,
Bulger and his friends summoned an unsuspecting businessman to a
meeting in the Broadway tavern, according to court documents and
recent testimony.

"Someone hired me to kill you," Bulger told South Boston realtor
Raymond Slinger, after calling him to a meeting in an upstairs
apartment in the late 1980s.

Bulger, accompanied by his friends Kevin Weeks and Kevin O'Neil,
said he was. willing to spare Slinger's life in exchange for cold
cash. But, when Slinger had the audacity to arrive at a follow-up
meeting with the trio packing a gun, he was beaten and kicked as an
enraged Bulger ordered his friends to "go downstairs and get a body
bag.®

After Bulger's demand increased to $50,000, Slinger reported the
extortion to the FBI. Agent John Newton testified that the FBI had
“a great case® against Bulger because Slinger was willing to wear a
wire and testify.
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8till, the FBI took no action.

Days later, O'Neil told Slinger that he'd only have to pay
$25,000, but "there wasn't going to be any FBI investigation,”
according to testimony in the federal court hearings.

Newton's supervisor, Bruce Ellavsky, testified that the FBI
dropped the case because the extortion stopped and Slinger no longer
wanted to go forward.

Yet, Ellavsky couldn't explain why there were noFBI reports on
the incident. There was no mystery about why Bulger and Flemmi
never got caught up in an FBI investigation in the late 1980s of a
Roxbury bookie who was paying them "rent" and dealing extensively
with them. The pair were warned to stay away by agent John Morris
because a wiretap was going inte John Baharoian's office.

Morris, who had taken three bribes from Bulger, was concerned that
the pair could give him up if they were caught and indicted.

But he also testified he was tired of the hold Bulger and Flemmi
had on him and the relentless expansion of their criminal network.
And he wanted no more blood on his hands. Leave Baharoian alone, the
former organized-crime supervisor told them. "I don't want any more
Hallorans."

~~~~ INDEX REFERENCES ----

KEY WORDS: BOSTON; ORGANIZED CRIME; NAME-BULGER; SPOTLIGHT; SERIES; NAME-
FLEMMI

NEWS. SUBJECT: Local/Regional Section (LCR)

EDITION: CITY EDITION

Word Count: 3145
7/22/98 BOSTONG Al

END OF DOCUMENT

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govt. Works



2903

7/22/198 BOSTONG At Page i
7/22/98 Boston Globe A11998 WL 9144510

The Boston Globe
Copyright 1998

Wednesday, July 22, 1938
METRO/REGION

Cases disappear as FBI looks away
Shelly Murphy, Globe Staff
WED .

This Spotlight Team 5-part series was prepared by editor Gerard
0*Neill and reporters Dick Lehr, Michell Zuckoff, and Shelley Murphy.
Today's installment was written by Murphy. PART 4 WHITEY & THE FBI:
PRICE OF PROTECTION

At the dawn of his deal with the FBI, James "Whitey® Bulger was an
angry leg breaker at a Dedham restaurant looking to collect an unpaid
loan. Leaning across a table, he gave the owner a chojce: Pay, or
have his ears cut off and stuffed in his mouth.

Restaurateur Francis X. Green told his story to the FBI,
expecting protection and prosecution. But Bulger had an ace in the
hole. He worked for the FBI.

Locking back, the 1976 incident at the Back Side Restaurant was a
turning point. An extortion case, built on a credible, cooperative
witness, might have stopped Bulger and his partner, Stephen "The
Rifleman® Flemmi, from launching a 15-year crime spree.

instead, the FBI did nothing, sending a powerful message to two
of the region's most ruthless organized crime figures: As long as
you're with us, we won't bother you.

. As a result, Bulger and Flemmi became sanctioned career criminals
while spying on the underworld for the FBI. Despite solid evidence
indicating Bulger and Flemmi were involved in murders, shakedowns,
and drug dealing, the FBI looked the other way throughout the 1970s
and 1980s.

It made no difference who the victims were, fellow wise guys or
innocent people. And it didn't matter if the victims were willing to
cooperate with the FBI or were scared silent. In some cases, the
bureau even helped the gangsters by leaking information to them about
ongoing investigations. . .

Recent court testimony shows the deflected cases ranged from the
momentous to the mundane, but the consistent thread running through
most of them is the involvement of Bulger's handler, former FBI agent

EXHIBIT
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John Connolly of South Boston.
Some potential cases that went nowhere:

- In 1982, a wise guy turned FBI informant was gunned down after
Connolly, according to testimony, told Bulger and Flemmi that the man
had implicated them in a string of gangland slayings and the murder
of an Oklahoma businessman.

- In 1984, a Boston police detective told Connolly that Bulger and
Flemmi were trying to seize a liquor store owned by the detective's
relatives with a "can't refuse" offer. But Connolly did not report
the incident to superiors and, within days, Bulger sent word to the
victims that he knew they had complained to the FBI and warned them
to "back off."

-~ In the late 1980s, FBI agents John Newton and Roderick Kennedy
failed to document or follow up on a realtor's claim that a gun-
toting Bulger threatened to stuff him in a body bag if the realtoxr
didn't pay him $50,000.

- In 1988, another FBI agent, supervisor John Morris, who had
pocketed $7,000 in payoffs from Bulger, warned Bulger and Flemmi that
the FBI had tapped the telephone of a Roxbury boockmaker who worked
for them. While indictments resulted from the wiretap, including
some Boston policemen for taking payoffs, Bulger and Flemmi went
untouched.

Although there is evidence that Connolly protected Bulger and
Flemmi, he was not alone. Supervisors and fellow agents often were
swayed by hisclaim there was insufficient evidence to target the
pair or that they were too valuable to the FBI.

For example, FBI agent James Blackburn testified he never pursued
allegations that Bulger was shaking down a South Boston drug dealer
in 1988 after Connolly told him it wasn't true. And agent James J.
Lavin III testified that in 1987 he ignored evidence ‘that city
workers erected guardrails on private property outside the South
Boston liguor store controlled by Bulger after Cormolly reminded him
that Bulger was an indispensable informant.

In the end, Bulger and Flemmi were always suspects,.but never
defendants; always informants, never targets.

Last April, Connolly refused to testify at federal court hearings
exploring the FBI'‘s controversial relationship with Bulger and
Flemmi, citing his Fifth Amendment right not to incriminate himself.
In interviews, he has accused other agents of lying when they
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testified critically about his handling of Bulger and Flemmi.

*I'm not a rogue agent," Connolly said recently. "Anything I ever
did, I did lawfully. I have no trouble with what I did. I did it

for the FBI, all the way to D.C. , constant oversight."®

But the record now shows that the deal -- protection for
information -- left the bureau shortchanged, co-opted, and
compromised.

In a telling aside during recent testimony, one of Connolly’'s
closest associates in the bureau, former agent Nicholas Gianturco,
talked about entertaining Bulger and Flemmi at his Peabody home. "I
felt comfortable having them to the house," he said. "It was not an
adversarial relationship." ALL TOGETHER IN ONE ROOM

It was an improbable convergence of characters that put two of the
region's top prosecutors under the same roof in Dedham with three
gangsters while the hoodlums were extorting the owner of the
establishment across. the room.

In late 1976, then-Norfolk County District Attorney William
Delahunt had just ordered dinnex at the Back Side Restaurant and was
awaiting the arrival of Martin Boudreau, a law school classmate and
federal prosecutor, when he locked up to see another old acquaintance
approaching his table.

It was Johnny Martoranco, a well-known gangster who had attended
grammar. school with Delahunt in Quincy. Martorano and two other men
had just entered the restaurant. While his companions moved to a
cocktail table near the bar, Martorano chatted with Delahunt about
the different paths they had taken since their school days,. joking
that there was wore honor in his world than among bankers and
lawyers. Flemmi joined the conversation briefly.

. After Delahunt went back to his meal and was joined by Boudreau,
the number-two prosecutor in the Federal Organized Crime Strike
Force, the restaurant owner was summoned to sit with Bulger, Flemmi,
and Martorano to talk about a serious arrearage of $175,000.
According to later investigative reports, it was Bulger who delivered
the pay-or-die ultimatum.

A few weeks later, Delahunt learned what really had brought his
0ld schoolmate to Dedham. Delahunt said Edward Harrington, former
chief of the New England Organized Crime Strike Force, called to tell
him that Bulger and his friends had threatened Green, the restaurant
owner, over an unpaid loan. And he said Green feared Martorano had
connections to Delahunt after seeing them banter that night.
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After reassuring Harrington he had no ties to Martoranc, Delahunt
said prosecutors assigned to his office interviewed Green and later
turned the case file over to the FBI. Green, who declined to be
interviewed by the Globe, is quoted in investigative reports as
saying Bulger and Flemmi threatened to kill him if he didn't repay a
loan from a Boston credit union.

*It's our money," Bulger told Green, threatening to “"positively
ki1l him"and wmutilate his face, according to an FBI report. Ears
off, eyes out.

. FBI agents Thomas Daly and Peter Kennedy interviewed Green on

oct. 13, 1977, and noted in their report that Flemmi told Green that
nobody would get hurt if he made arrangements with the woman at the
credit union who handled the loan. They wanted a $25,000
installment immediately.

In a recent interview with the Globe, Rita Tobias of Belmont
confirmed that she loaned Green money through the finance company --
but said the amount was closer to $20,000. She insisted she doesn't
know Bulger or Flemmi and hadn't gone to them for help.

The following year, Green became a star government witness, but
not against Bulger or his friends. Federal prosecutors used Green's
testimony in an unrelated public corruption case to win a tax-evasion
and bribery conviction against a Boston official. Bulger and Flemmi
went unpunished and unchallenged.

Months after turning the Green case over to the FBI, Delahunt, now
a Massachusetts congressman, said he asked Jeremiah T. 0'Sullivan,
chief of the New England Organized Crime Strike Force, what became of
the investigation and was told: "It just didn't work out.®
O'Sullivan's lawyer, Hugh Scott, declined comment on the incident,
saying it would be inappropriate because of the ongoing federal
hearings.

Harrington, now a federal judge, was working as a lawyer for a
private’ law firm in Boston when Green reported his threatening
encounter with Bulger and Flemmi in 1976. The following year,
Harrington became US Attorney for Massachusetts, a job he held when
his public corruption squad used Green to make a case against the
Boston official.

Today, when asked about his role in the Green case and why it
never led to charges against Bulger or Flemmi, Harrington said, “In
view of the fact that I am a federal judge and wish not to be
involved in a proceeding before another federal judge, I decline to
comment. on the matter." BULGER IMPLICATED, MOBSTER KILLED
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Brian Halloran was a dead man. And the FBI knew it.

Just a few days before Halloran was gunned down along the Boston
waterfront, an FBI official whispered to then-US Attorney William F.
Weld, I would not want to be standing next to this guy."

In fact, the FBI's decision to deny Halloran entry into its
witness protection program may have cost Halloran his life.

Halloran was awaiting trial for the murder of a drug dealer in
January 1982 when he walked into the FBI's Boston office and
announced he wanted to cooperate against Bulger and Flemmi because he
feared they were trying to kill him.

He offered to "go all the way" against the two, but wanted
immunity from prosecution and protection for himself and his family,
according to the FBI report. A member of the Winter Hill gang who
had frequent dealings with Bulger and Flemmi, Halloran told a tale of
murder and mayhem.

For openers, he described how he dropped off South Boston
bookmaker Louis Litif at Triple O's tavern on April 12, 1980, for an
after-hours meeting with Bulger. Moments later, Halloran said, he
watched as Bulger and an associate lugged Litif's plastic-wrapped
body out the back door of the South Boston bar and dumped it into the
trunk of Litif's new Lincoln. The car and the body were later found
in the South End.

. Then Halloran moved on to another bloody murder scene, this one in
Oklahoma. He claimed he could help solve the shooting death of
millionaire Roger Wheeler, the Telex Corp. chairman who was shot to
death on May 27, 1981, outside an exclusive Tulsa country club.

Wheeler had bought World Jai Alai (WJA) three years earlier and
suspected Somerville's Winter Hill gang of skimming profits from the
company's operation in Connecticut.

Halloran claimed that his friend, John Callahan, former president
of WJa, summoned him te a meeting with Bulger and Flemmi in Januvary
1581 at Callahan's Boston waterfront apartment.

Halloran said Callahan asked him to murder Wheeler, who suspected
that employees who remained loyal to Callahan were doing the
skimming. Later, Halloran said, Callahan told him he wasn't needed
and the murder was carried out by Bulger, Flemmi, and John Martorano.
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Despite the significance of Halloran's account, authorities in
Oklahoma say the FBI in Boston never shared it with them.

Instead, FBI agent Morris said he passed along word to Connolly
that Halloran was cooperating with another squad in the FBI against
his two prized informants.

Morris testified that Connolly then told Bulger and Flemmi that
Halloran had implicated them in Wheeler's murder, prompting Connolly
to file an informant report from Bulger arguing that "there was no
way that they would have been involved with Halloran in connection
with anything, let alone murder.*

Ultimately, the FBI, along with Strike Force Chief O'Sullivan,
concluded that Halloran was unreliable and turned him away from an
FBI safe house on Cape Cod.

. Weeks later, on May 11, 1982, Halloran was gunned down as he left
a bar on Northern Avenue in South Boston. Callahan, being sought
for questioning as a potential witness in . the Halloran and Wheeler
slayings, was found murdered three wmonths later in Miami.

In a recent interview, Connolly said he "absolutely never® told
Bulger and Flemmi that Halloran had turned FBI informant against them
before he was killed. Connolly said he filed reports before
Halloran's death noting that Bulger claimed the Mafia was going to
kill Halloran.

The fallout from the investigation spread within the FBI, as
agents in Oklahoma City and Miami accused the Boston office of
stonewalling about Wheeler and Halloran.

The distrust spilled over into the Boston office, as the agent
assigned to the Wheeler case accused Connolly of "rifling" his file
and leaking information to Bulger and Flemmi that would help them
establish alibis. Connelly vehemently denies the charge. '

. At first, Connolly refused to call in Bulger and Flemmi to have
them photographed so investigators in Oklahoma could show their
pictures to potential witnesses. According to recent testimony by
James Ring, who was then supervisor of the organized-crime squad,
Connolly became "defemsive™ about the photo request, arguing that
Bulger and Flemmi had proclaimed their innocence. Connelly relented
only after Ring threatened to drop Bulger and Flemmi as informants.

Still, the FBI didn't force Bulger and Flemmi to take polygraph
examinations after they refused. In contrast, Halloran was dropped
as an informant when he refused to take the lie detector test.
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"For a long time we thought, it's just pure incompetence," said
Wheeler's son, David, who now believes the FBI has obstructed the
investigation into his father's murder. "But I never dreamed it was
as extensive as it is.®¥ WHITEY AND STEVIE GO SHOPPING

It was Christmas time 1983 and Whitey Bulger and Stevie Flemmi
were out shopping. They were cruising around South Boston when they
saw something they wanted: a newly renovated liquor store on the site
of what had until recently been an abandoned gas station.

It meant nothing to Bulger and Flemmi that Stephen and Julie Rakes
didn't want to sell Stippo’s Liguor Mart on 0ld Colony Avenue.

During a menacing visit to the Rakes's South Boston home during
the first week of the new year, Bulger and Flemmi handed Stephen
Rakes a bag stuffed with $67,000 cash and announced they were buying
the ligquor store, according to testimony.

"We don't want to sell it," said Rakes, who was home with his two
young daughters while his wife was working at the store.

Flemmi allegedly sat down at the kitchen table, pulled one of
Rakes's blond-haired daughters onto his lap, and set a gun on the
table in front of her. The curious toddler picked up the gun and
playfully sucked on the handle, according to federal grand jury
testimony revealed in court.

*It would be a shame not to see your children grow up," Bulger
allegedly said.

A horrified Rakes called his wife at the store and told her to
pack up all their belongings and come home.

Within days, then-Boston Police Detective Joseph Lundbohm said he
went to Connolly on behalf of his niece, Julie Rakes, unaware that
Bulger and Flemmi were informants and Connolly was their handler.

Connolly said he took no action to stop the hostile takeover by
Bulger and Flemmi because the couple "did not want to get wired up
and they did not want to be witnesses. How do you make a case like
that?"”

It was a chilling lesson for the Rakeses, who discovered a few
days later that Bulger knew they had complained to the FBI.
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"Whitey said to back off,” Stephen Rakes told Lundbohm, who said
he suspected Connolly tipped Bulger about their meeting. In a Globe
interview, Connolly denied leaking the information.

Connolly said he couldn’t recall whether he reported the incident
to his supervisor, but federal prosecutors said a search of FBI files
failed to uncover any paperwork on it. It appears Connolly made a
unilateral decision to neither investigate the extortion nor pass it
along to a supervisor.

The store was sold to Bulger's friend, Kevin Weeks -- at least on
paper -- without a hitch and was renamed the South Boston Liquor
Mart. It immediately became a new hangout for Bulger and Flemmi.

Soon, the FBI was patronizing Bulger's store. A 1930 raid of the
Liguor Mart by the Drug Enforcement Administration, the Suffolk
County Organized Crime Squad, and the IRS uncovered a receipt
indicating the FBI bought liquor at discount prices to give away at
its annual Christmas party months earlier.

The receipt indicated that the ligquor was purchased by agent Dick
Baker, the party organizer. And a separate piece of notebock paper
indicated who the agent was: "Dick Baker (friend of John Connolly}.™
Connolly does not deny the FBI bought liquor at the store but says
the piece of paper with his name on it was planted. NO FBI FOLLOWUP
TO EXTORTION

Years after Louis Litif was allegedly murdered in Triple O's,
Bulger and his friends summoned an unsuspecting businessman to a
meeting in the Broadway tavern, according to court documents and
recent testimony.

"Someone hired me to kill you," Bulger told South Boston realtor
Raymond Slinger, after calling him to a meeting in an upstairs
apartment in the late 1980s.

Bulger,. accompanied by his friends Kevin Weeks and Kevin O'Neil,
said he was willing to spare Slinger's life in exchange for cold
cash. But, when Slinger had the audacity to arrive at a follow-up
meeting with the trio packing a gun, he was beaten and kicked as an
enraged Bulger ordered his friends to "go downstairs and get a body
bag. "

After Bulger's demand increased to $50,000, Slinger reported the
extortion to the FBI. Agent John Newton testified that the FBI had
"a great case" against Bulger because Slinger was willing to wear a
wire and testify.

Copr. © West 2002 No Claim to Orig. U.S. Govi. Works



2911

7122/98 BOSTONG Al Page 9
7/22/98 Boston Globe A11998 WL 9144510

Still, the FBI took no action.

Days later, O'Neil told Slinger that he'd only have to pay
$25,000, but "there wasn't going to be any FBI investigation,™
according to testimony in the federal court hearings.

Newton's supervisor, Bruce Ellavsky, testified that the FBI
dropped the case because the extortion stopped and Slinger no longer
wanted to go forward.

Yet, Ellavsky couldn't explain why there were noFBI reports on
the incident. There was no mystery about why Bulger and Flemmi
never got caught . up in an FBI investigation in the late 1980s of a
Roxbury bookie who was paying them "rent" and dealing extensively
with them. The pair were warned to stay away by agent John Morris
because a wiretap was going into John Baharoian's office.

Morris, who had taken three bribes from Bulger, was concerned that
the pair could give him up if they were caught and indicted.

But. he also testified he was tired of the hold Bulger and Flemmi
had on him and the relentless expansion of their criminal network.
and he wanted no more blood on his hands. Leave Baharoian alone, the
former organized-crime supervisor told them. "I don't want any more
Hallorans.*
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Alleged Mob boss left behind bloody trail
JULES CRITTENDEN and RALPH RANALLI

Francis "Cadillac Frank"” Salemme’s meek surrender to FBI
agents who caught him in his pajamas is almost anti-climactic in a
career that began with a violent explosion, was tempered in prison
and has been liberally peppered with bullets.

Salemme, who was raised in Jamaica Plain but moved out to
Sharon, earned his nickname for his love of luxury rides.

He is known as a clean man, a fitness fanatic who at 61 »
is in better shape than most 25-year-olds. -

But his professional resume, detailing his alleged climb
to the leadership of the New England Mob, is smeared with blood.

In January 1968, Everett attorney John I, Fitzgerald lost

his leg when a bomb planted in his car exploded. Fitzgerald
reportedly had refused to succumb to Mob pressure to influence his
client, former hitman-turned-informant Joseph Barboza Baron not to
testify.

Salemme, considered an up-and-coming Mafia associate, was
indicted in the bombing in 1969 - and is believed to have racked up
big points for the hit. He ran, but was nabbed by the FBI walking
down a New York street in 1972.

He also was charged in the 1967 murder of William "Billy"
Bennett, one of the infamous Bennett brothers of the Boston Irish
Mafia,

Salemme was found guilty of the Fitzgerald bombing and

given 30 years, largely on the testimony of government witness
Robert Daddieco. But the Bennett murder charge was dropped when
Daddieco disappeared.

Salemme served hard time until 1988, keeping his mouth

shut and earning the respect of mob Ieaders. On his release, he
was "made" or initiated into the Mafia, reportedly achieving the
rank of capo regime, or underboss, in the Patriarca family.
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In 1989, a rival faction jockeying for power targeted

Salemme, ambushing him in a bold, daylight hit outside the
International House of Pancakes on Route 1 in Saugus. Shot in the
chest, he was hit again in the leg as he ducked into a Papa Gino’s.

The New England mob began to collapse after the

embarassing 1989 FBI taping of a Mafia induction in Medford,
followed by a key Patriarca family member’ betrayal in 1991.
Salemme, possibly smelling a rat, stayed away from the bugged
ceremony.

In 1992, "Junior" Patriarca and several of Salemme’s
rivals pleaded guilty to federal charges, paving the way for
Salemme’s rise to the top.

Although Salemme, in partnership with Southie crime boss

James "Whitey" Bulger, is said to have united the Italian and Irish
Mobs, he has presided over a crime family plagued by infighting,
betrayal and unsanctioned hits.

Then Salemme himself was taped by the FBI bragging of his
feats and his underworld connections. He also was hurt when
bookmaker Burton "Chico" Krantz of Newton, under indictment,
flipped and told investigators that he paid "rent" to Salemme.

Salemme evaded the feds when he was indicted in January
and dropped out of sight for seven months - even avoiding his own
son’s funeral.

"Cadillac Frank" was last seen driving off in a white Lexus

with dealer plates.
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Massachusetts, CONNOLLY did corruptly 1o endeavor to influence, obstruct, and impede the
due administration of justice in a federal grand jury sitting in the Northem District of Oklahoma
and investigating the murder of Roger Wheeler, by providing confidential law enforcement
information to Bulger and Flemmi which alerted them to the identity of a witness who was being
sought to testify in the Wheeler homicide investigation, in order to prevent the witness's
ceoperation and testimeny, in violation of Title 18, United States Code, Section 1503.

58. Acting in response to CONNOLLY’S information, Bulger and Flemmi caused John
Calla};an to be murdered in Fort Lauderdale, Florida on or about August 1, 1982, in order to
preveﬁl his cooperating with law enforcement authorities and to prevent him from being able to
provide testimony in the Wheeler homicide investigation.

Racketeering Act #9B

59. Paragraphs 55 through 56 and paragraph 58 of Racketeering Act #9A are realleged
in this Racketeering Act and are incorporated by reference as if fully set forth.

" 60. In or about June 1982, the exact date being unknown, in the District of
Massachusetts, CONNOLLY did wilfully endeavor by means of intimidation and force and
threats thereof to obstruct, delay, and prevent the communication of information by John
Callahan to a criminal investigator relating to'a violation of a criminal statute of the United
States, by providing confidential law enforcement information to Bulger and Flemmi which
alerted them that Callahan was sought as a witness in the Wheeler homicide investigation, in
violation of Title 18, United States Code, Section 1510 (later recodified at Section 1512) and 2.

Racketeering Act #10
:61. 'In or about June 1988, Supervisory Special Agent John Mortis iearmed that other
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agents of the FBI who were working with the Organized Crime Strike Force of the Department
of Justice had obtained court authorization to conduct-a wiretap of telephones used by a person
known to the Grand Jury to conduct illegal gambling activity.

62. This wiretap authorization was obtained in conjunction with an ongoing Grand Jury
investigation in the District of Mgssachusens.

63. In'keeping with the understanding among Morris, Bulger, Flemmi, and
CONNO‘LLY, Morris informed CONNOLLY of the wiretap authorization.

64. Also in keeping with that qnderstanding, and because the individual known to the
Grand Jury was suspected of paying extortion payments, commonly referred to as “rent,” to
Bulger and Flemmi in order to be able to continue to conduct his illegal gambling operation,
CONNOLLY arranged a meeting among Morris, Bulger, Flemmi and Connolly so that Morris
could directly advise them of the wiretap.

65. Shortly thereafier, at a meeting arranged by CONNOLLY, Morris did inform Bulger
and Flemmi of the wiretap authorization and investigation.

© 66. Inor about June 1988, in l_he District of Massachusetts, CONNOLLY did corruptly

influence, obstruct and impede, and did endeavor to influence, obstruct, and impede the due
administration of justice before a federal Grgnd Jury in the District of Massachusetts, by
providir{g confidential law enforcement information fo Bulger and Flemmi which alerted them
that a fcderal wiretap had been authorized in conjunction with a Grand Jury investigation into the
activities of a person known to the Grand Jury, in violation of Title 18, United States Code,

Sections 1503 and 2.
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